
о-

СОБЫТИЯ ■ ПОЛИТИКА ■ ЭКОНОМИКА ■ КУЛЬТУРА - ВСЕ ПРОГРАММЫ ТВ - ОБЪЯВЛЕНИЯ

I

<1

: L : o £ ju
Реформи ради реформ. 

Ми знаємо, до чого саме та
кий підхід довів людей і сусп
ільство в цілому. Не витримує 
ніякої критики бюджетне за
безпечення різних напрямків 
життєдіяльності в рамках дію
чого законодавства(яскравий 

5 приклад — реалізація закону 
щодо соціального захисту 
людей, постраждалих від Чор
нобильсько ї катастроф и). 
Мізерна, нижче прожиткового 
рівня, заробітна плата вчи
телів, на яких лежить свята 
місія — виховувати майбутнє 
покоління.

В скрутном у становищ і 
знаходяться комунальні гос
подарства міст України. Місце- 
вий бюджет, сформований 
Мінфіном з величезним вилу
ченням, разом з тим не забез
печує утримання навіть осві
тянських закладів. Наше місто 
в цьому процесі посідає най- 
невигідніше місце. Чому?

По-перше, місто проекту
валося за завищеними норма
тивами соціальної сфери.

По-друге, його утримання 
планувалось і відбувалось в 
рамках тарифу електроенергії, і 
ніхто не міг передбачати іншого. 
Зараз діє Бюджетний кодекс Ук
раїни, за яким неможливо роби
ти ніяких виключень.

По-третє, ідея будівництва 
Славутича була чітко сформова
на з самого початку як монопро- 
фільного міста в чистому вигляді.

По-четверте, Міністерствами 
та в ідом ствам и України 
здійснюється на практиці повне 
ігнорування Закону України "Про 
загальні засади...” та програм 
соціального захисту працівників 
ЧАЕС та жителів м.Славутича у 
зв’язку з достроковим зняттям з 
е кспл уатац ії блоків Чорно
бильської АЕС.

На нашу честь, ми майже за
вершили будівництво того, що 
було намічено генеральним пла
ном забудови Славутича, і ство
рили дійсно місто з поглядом в 
майбутнє. Виявляється сьогодні 
в Україні це нікому не потрібно. 
Але попри все ми повинні розу
міти тільки одне — місто по

трібне нам, славутчанам сього
дення і майбутнього, нашим 
дітям і внукам. І це усвідомлен
ня, на мій погляд, при всьому 
тому є визначальним.

Сьогодні найскладніше завдан
ня для Славутича, до речі, як і для 
всіх міст України, — реформуван
ня системи комунальних послуг.

З метою відпрацювання стра
тегії реформування комунальної 
галузі в Україні був створений 
Державний комітет. Саме ним, у 
співпраці з органами місцевого 
самоврядування, напрацьована 
ціла низка проектів законодавчих 
та нормативних актів (більше 70, 
у т.ч. проект Житлового кодексу). 
Але прийнятий тільки один Закон 
"Про реструктуризацію заборго
ваності з квартирної плати, пла
ти за житлово-комунальні послу
ги, спожиті газ та електроенер
гію", який набуває чинності з 1 
липня 2003 року.

Враховуючи значну потребу 
коштів у фінансуванні технічного 
переозброєння галузі (за попе
редніми експертними розрахунка
ми, на реалізацію першочергових

заходів додатково потрібно 25 
— ЗО млрд. грн.), обмежені 
можливості м ісцевих бюд
жетів та низьку платоспро
можність населення (за дани
ми експертів Світового банку, 
понад 60% бюджету сімей вит
рачається на харчування), не
обхідна державна підтримка 
галузі, що має передбачати:

- розробку та впровадження 
соціальних нормативів надання 
житлово-комунальних послуг, 
що є базою для визначення 
рівня основних соціальних га
рантій — пільг та субсидій;

- удосконалення соціаль
ного захисту населення шля
хом переходу до адресного 
надання пільг і субсидій на
селенню виключно у гро 
шовій формі, нарахування 
розміру плати за спожиті жит
лово-комунальні послуги на
селенням у разі надання жит
лової субсидії виходячи не із 
нарахованих доходів, а з от
риманих без урахування при
буткового податку громадян;

(Закінчення на стор 2)
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Ш ИФЕРНЫЕ РТ • 1,90 ГРН/КГ
Г ТАКЖЕ ЦЕПИ МЕРНЫЕ И 3-Х КОНЦЕВЫЕ, РЕШЕТКИ 
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Т/ФАКС (04622) 43057, 43196
Навчальний центр "П ЕРСП ЕКТИ ВА" оголошує набір 

слухачів на 2003-2004 навчальний рік на курси:
•  англійської, німецької, французької •  російської мови (5-9 класи)

мов для дітей та дорослих « російської мови як іноземної
•  української мови (довузівська •  математики (довузівська

підготовка 7-1 1 класи) підготовка 8-1 1 класи)
•  української ділової мови •  оператор ЕОМ

НА ПІДГОТОВЧІ КУРСИ ВИЩИХ НАВЧАЛЬНИХ ЗАКЛАДІВ:
•  УКРАЇНСЬКИЙ ІНСТИТУТ ЛІНГВІСТИКИ І МЕНЕДЖМЕНТУ (навчання

здійснюється: І курс на базі НЦ "Перспектива" м.Славугич; ІІ-У м.Київ)
•  КИЇВСЬКИЙ МІЖНАРОДНИЙ УНІВЕРСИТЕТ (м.Київ)
•  КИЇВСЬКИЙ ГУМАНІТАРНИЙ ІНСТИТУТ (м.Київ та м.Чернигів (філія) 

Підсумкові екзамени по закінченню підготовчого відділення проводяться в травні і є 
негучними екзаменами на І курс вищих навчальних закладів.

Довідки та запис за телефоном 2-15-03
Навчання платне_______________ Запис проводиться по 12.06.2003р. включно
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ДЛЯ КУХНИ
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В КРЕДИТ!
г. Чернигов,

ул.Восточночешская, 44

т. (04622) 4- 43-97

НА ТЕХ О С М О ТР  - С Н А Д ЕЖ Н Ы М  
СТРАХО ВЫ М  ПОЛИСОМ

А Приобрести ПОЛИС 
обязательного страхования 

гражданской ответственности 
владельцев транспортных 

средств можно в помещении 
автошколы.
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Контактные телефоны: 6-14-27, 2-17-71
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31 мая в Лаборатории 

охраны зрения принимают 
детей и взрослых: 
Главный детский 

офтальмолог г. Киева и 
заместитель главного 

врача Киевского 
Государственного Центра 

микрохирургии глаза.

Предварительная запись по |  
тел.в Чернигове (04622) 4-00-70 І

ВНИМАНИЕ!!!
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30.04.2003 в районе автовокзала 
утеряны детали в количестве 24 
шт. ВСЕ кто может предоставить 
какую-либо информацию об этих 
деталях и вернуть их, ЗВОНИТЕ:

8 (067) 997-34-26

ПРОИЗВОДИМ
ОКНА И ДВЕРИ
- металлопластиковые 

из немецкого профиля
- конструкции из алюминия
- изготовление стеклопакетов
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Наличный, безналичный расчетдоступные иены

Магазин "Магистраль"
с 8*' до 20й

2-й этаж, возле Ж/Д вокзала 
т. 8(050)539-44-94.

Магазин "ЛЮСТРЫ"
с 8"" до 20"

рынок вПривокзальныйн
т, 8(050)380-12-15

кЖTRADE LINE

Мини злектростанциі 
Дизель - генераторы

от 1,76 кВт до 2000 кВт
Производство Япония, Англия 
Сервисное обслуживание до 10 лет.

Гарантия 1 год
п Гибкая система скидокДля котельных, Л
домов, офисов,
АЗС, кафе, баров

. Чернигов, ул.Щорса, 60 
І (0462) 101-265, 152-138

deceunlncK

Лицензированный 
производитель 

Оесеипіпск в 
Украине
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Качество, гарантия, 
сервис.

Т/ф: (04479) 2-30-67
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-виділення у Державному 
бюджеті окремим рядком капіта
ловкладення у розвиток житло
во-комунального господарства 
не менш 1,0 відсотка ВВП;

- повну або часткову оплату 
процентної ставки залучених на 
довгостроковій основі на модер
нізацію основних фондів кредит
них та інвестиційних ресурсів.

Без достатнього законодав
чого забезпечення повне рефор
мування не тільки неефективне, 
а і небезпечне. Крім того, безу
мовно, в умовах системних не
платежів за комунальні послуги 
як з боку держави, місцевого 
бюджету, так і населення можна 
знищити перші паростки нових 
відносин. Існуючі нормативно- 
правові акти не відповідають 

: принциповим питанням рефор
мування комунальної сфери.

Усвідомлюючи небезпеку по
дальшої ситуації у сфері житло
во-комунального господарства, 
Верховна Рада України своєю 
Постановою №390 від 26.12.2002 
рекомендувала Кабінету 
Міністрів України розробити про
ект Закону України “Про Держав
ну програму реформування жит
лово-комунального господарства 
України”. Такий законопроект доз
волить більш чітко зосередити 
зусилля на головних напрямках 
реформування галузі та сконцен
трувати увагу на найбільш важ
ливих проблемах.

Разом з тим у Славутичі за 
цей час зроблені суттєві дії з 
конкретними результатами. На 

5 1.04.2001р. Славутич першим 
серед міст атомної енергетики 
прийняв в повному обсязі об
’єкти соціальної сфери з дер- 

I жавної до комунальної влас- 
і ності. Незважаючи, що галуззю, 

ДСП ЧАЕС не виконано догово
ри супроводження цієї передачі, 
особливо що стосується прове
дення ремонтів житлового фон
ду, об’єктів соціальної сфери, 
шляхового господарства, за 
цей час зроблено чимало, з до
помогою держави. Ремонтних 
робіт за період 2001 — 2003 
років виконано на суму більш як 
4 млн. грн., у тому числі:

- проведені ремонти сино
вих панелей та швів;

- відремонтовано більш як 
150 під'їздів;

- реконструйовано інженерні 
мережі;

- поновлено покрівлі багатьох 
будинків;

- відремонтовано чимало ава
рійних квартир.

Робота в цьому плані продов
жується. На базі комунального 
цеху Чорнобильської АЕС було 
створено комунальне господар
ство (УЖКГ)

З урахуванням розширення 
прав територіальної громади 
міста у 2001 році був розроблений 
і 7 березня 2002 року прийнятий 
Закон України “Про передачу 

'•‘об'єктів права державної та кому
нальної власності”.

За подібний закон органи місце
вого самоврядування безуспішно 
борються усі роки незалежності Ук
раїни. Довелось особисто зустріча
тись з міністром економіки, щоб пе
реконати його про виключення, як 
експеримент, для Славутича. Сьо
годні ми можемо довести через 
практику, що це було абсолютно 
ефективно. І було б корисно зро
бити так для усіх міст.

Залишився незначний перелік 
об’єктів, який практично сформо
ваний для остаточної передачі їх 
з державної до власності терито
ріальної громади м.Славутича.

З метою значного підвищення 
ефективності використання ре
сурсів та якості послуг запровад
жені нові технології господарюван
ня на основі оптимальних кому
нальних тарифів через створен
ня ринку конкуренції у сфері на
дання комунальних послуг (експ
луатація житлового комплексу, 
медико-санітарної частини №5, 
дитячих садків і шкіл, споруди ви
конкому, лісових насаджень, озе
ленення тощо).

Виконком, Центр зайнятості 
максимально сприяють підприє
мствам міста в їх становленні. 
Працюють новостворені колек
тиви “Гранд сервіс” (депутат Его- 
ренко Ю.О.), “Комунтехсервіс” 
(Піскун Л.М.).

Славутичу вдалось уникнути 
підвищення цін і тарифів, незва
жаючи на потужну, високозатрат- 
ну промислову інфраструктуру, та 
не ефективну і дорогу технологію 
очисних споруд. В місті запровад
жуються енергозберігаючі техно
логії, а саме.

-завершується розробка Про
грами енергозбереження;

- у 2861 будинку встановлено 
лічильники, в гуртожитках — 216.

- проведена реконструкція 
котлів з переходом їх на резервне 
пічне паливо.

- удосконалено резервне енер
гопостачання важливих об’єктів 
міста, в т.ч. водоочисних споруд.

- сприяння реалізації проекту 
газотурбінної станції для перехо
ду на найеф ективнішу схему 
енергопостачання міста.

- використання нових техно
логій ремонту швів та стінових 
панелей.

В місті удосконалюється сис
тема збору комунальних платежів. 
Реалізовано проект “Автодозвін”. 
Славутич вийшов на 2 — 3 місце 
по збору платежів в Київській об
ласті. Разом з тим заборгованість 
складає біля 6 млн. грн. Нам усім 
потрібно збагнути, що плата за 
комунальні послуги— це так само 
важливо, як і за послуги егіектроз- 
в’язку та електроенерпю.

Незважаючи на складні про
блеми, пов’язані з достроковою 
зупинкою ЧАЕС, неплатежів як з 
боку держави, місцевого бюджету 
(щоденне вилучення біля 60%), так 
і з боку населення, опалювальний 
сезон розпочався чітко по графіку. 
Вдалось уникнути усіх критичних 
моментів протягом затяжної холод
ної пори. Місто освітлене і чисте.

В квітні 2003 року проведена 
зустріч з послом Європейської 
Комісії паном Н.Жустеном, на якій 
домовлено про співробітництво в 
частині реформування комуналь
ної сфери та запровадження енер
гозберігаючих технологій.

В місті продовжується робота 
щодо подальшого реформування 
сфери комунальних послуг.

Соціологічні дослідження демон
струють задовільну роботу колекта- 
ву УЖКГ в складних умовах хроніч
них неплатежів, а значить і заборго
ваності заробітної плати.

План зміни організаційної 
структури УЖКГ мав за мету перш 
за все відійти від заборгованості, 
уникнути банкрутства підприєм
ства. Сьогодні частину питань зня
то прийняттям Закону щодо рест
руктуризації боргів І тому зараз 
немає гострої необхідності в зміні 
організаційної структури.

А що говорить практика і досвід 
інших? Різні процеси проходять в 
реформуванні, в тому числі і об
’єднуючі (приклад м. Київ).

Де міський голова, міська 
рада і виконком зосереджує ос
новну увагу? Це продовження 
процесу створення ринку по
слуг з метою суттєвого підви
щення еф ективності, опти
мальної тарифної політики і 
якості комунальної сфери, 
перш за все в утриманні жит
лового фонду В тісній співпраці 
з фахівцями обласного житло
во-комунального управління, 
Державного антимонопольно- 
го комітету (Київське територі
альне відділення), інших міст, 
у т.ч. Комсомольська, продов
жується робота по організації, 
підготовці та проведенню кон
курсу. Ведеться пошук опти
мальної моделі. І це робота не 
одного дня і навіть року. За цим 
стоїть безпека життєдіяльності 
Славутича.

Ми з вами, шановні славут- 
чани, трансф ормуємо свої 
суспільні, а особливо економічні 
відносини в зовсім протилежні 
— від планових до ринкових.

23 квітня цього року рішен
ням виконкому затверджено 
План заходів щодо реалізації 
Концепції реформування та 
розвитку житлово-комунально
го господарства. Це дуже 
складне і в теоретичному, і в 
практичному плані завдання. 
До основних заходів можна 
було б віднести:

- продовження роботи по 
створенню об’єднань співвлас
ників житлових будинків та рин
ку послуг;

- проведення конкурсного 
відбору підприємств, незалеж
но від форм власності, для ут
римання житлових будинків та 
прибудинкових територій;

- удосконалення системи 
платежів споживачів житлово- 
комунальних послуг;

- запровадження енергоз
берігаючих технологій;

- удосконалення організац
ійно-управлінської структури.

Йде постійний спільний по
шук оптимальних моделей Пра
цюємо з керівництвом УЖКГ, 
інженерно-технічними працівни
ками, трудовими колективами 
підрозділів. Головний інтерес — 
це інтерес людей, усієї територ
іальної громади міста. 

Володимир УДОВИЧЕНКО, 
міський голова Славутича

ДЕЛЕГАЦИЯ ЛИТВЫДелегация Литовской 
Республики , которую воз
главлял посол этого госу
дарства в Украине Викто- 
рас Баублис , 13 мая посе
тила ЧАЭС. Прибалтийские 
гости имели встречу с за
местителем директора по 
взаимодействию с цент
ральными и местными 
органами власти, предста
вителем Президента Украи
ны на ЧАЭС Александром 
Антроповым, главным ин
женером энергоблоков Ан
дреем Шацманом.

А.Антропов проинформи
ровал гостей, что между руко
водством Чернобыльской и Иг- 
налинской атомных электро
станций довольно тесные кон
такты. Совместно обсуждают
ся технические аспекты по вы
воду из эксплуатации. “Было 
приятно узнать, что наш неко
торый горький опыт учтен ва
шим руководством”, — подчер
кнул он, и тут же разъяснил, в 
чем он заключается.

Затем Александр Степано
вич акцентировал внимание 
на работах, производимых на 
ЧАЭС в рамках подготовки к 
выводу энергоблоков из эксп
луатации, преобразования 
объекта “Укрытие” в экологи
чески безопасную систему. 
При этом отметил, что концеп
ция вывода из эксплуатации, 
заключающаяся в демонтаже 
оборудования, для ЧАЭС, 
имеющей специфические ус

ловия, глобальное загрязне

ние территории, не приемлема. 
Мы принимаем концепцию отло
женного демонтажа.

В настоящее время, исходя 
из сущ ествующ его законода
тельства Украины, все услуги, 
работы, закупки товарно-мате
риальных ценностей на ЧАЭС 
осущ ествляются тендерным 
путем. На основе международ
ных тендеров проводятся рабо
ты и на объекте “Укрытие”. Эта

руководитель литовской делега
ции. —  Цель вовсе иная.

Во-первых, работать в Укра
ине и не побывать на Черно
быльской АЭС, которая пережи
ла катастрофу, повлиявшую на 
соседствующие страны, —  счи
таю для себе непростительным. 
В Литве есть своя атомная стан
ция — И гналинская. Наши 
предприятия очень близкие, 
родственные. Просто невозмож-

■ НА ЧАЭС
иной. Те, кто жив, — очень 
важная социальная категория 
людей. Надо знать их инте
ресы, что их беспокоит.

А еще многие литовские 
фирмы, компании интересу
ются состоянием  дел на 
ЧАЭС, проектами, которые 
осуществляются. Это не праз
дный интерес, он несет в себе 
намерение подключиться к 
участию в тендерах, получить 
здесь возможность работать, 
набираться опыта.

Как известно, и нам при
дется закрывать Игналинс- 
кую атомную станцию. У вас 
уже есть хороший, пусть и 
горький опыт, как останавли
вать и выводить из эксплуа
тации реакторы такого же 
типа, какие стоят на Игна- 
линской станции. Он помо
жет более эффективней пре
одолеть трудности.

Этот комплекс вопросов и 
определил мой приезд сюда. 
Правда, готовился приехать 
раньше, но ввиду разных при
чин не получалось. В эти пре
красные Майские дни удалось 
вырваться с Киева Очень до
волен, что посетил ЧАЭС.

После оф ициальной 
встречи с руководством стан
ции гости посетили павильон 
объекта “Укрытие".

Григорий ЗАХАРЧЕНКО 
Фото

Станислава ШЕКСТЕЛО

информация, предоставленная 
А.Шацманом, очень заинтересо
вала гостей.

По окончании официаль
ной беседы наши корреспон
денты поинтересовались у  
господина посла о цели ви
зита на Чернобыльскую АЭС.

— Мы привыкли доверять 
официальным сообщениям. По
этому наш визит не связаи с 
ш умихой, поднятой вокруг 
ЧАЭС, — сразу же подчеркнул

но не посетить ваш объект, вашу 
территорию . Это живущ ий 
объект, специфический и свое
образный регион, требующий 
щепетильного отношения к себе. 
Мы, дипломаты, должны побы
вать во всех регионах страны, в 
которой аккредитованы.

С другой стороны, в Литве 
имеется более 5 тысяч участ
ников ликвидации последствий 
Чернобыльской аварии. К сожа

л е н и ю , многие из них ушли в мир

НА ЧАЭС ВСЕ 
СПОКОЙНО

В связи с распространившимися в праз
дничные дни слухами о якобы имевшем 
место в последнее время происшествии 
на Чернобыльской АЭС информацион
но-представительский отдел станции 
сообщил через систему Интернет и 

информагентства страны, что на ЧАЭС 
нарушений пределов и условий безо
пасной эксплуатации не было, контро
лируемые параметры объекта "Укры

тие" находятся в пределах нормы
Почему же возникли слухи?
Открывая пресс-конференцию, состоявшуюся 12 мая с.г. на 

ГСП “Чернобыльская АЭС”, глава Киевской областной государ
ственной администрации Анатолий Засуха по этому поводу за
метил, что накануне имел беседу с послом Украины в Австрии.
Из разговора выяснилось, что 7 мая на АЭС в Венгрии произо
шел радиационный инцидент, в связи с чем австрийское прави
тельство направило венгерскому руководству соответствующую 
ноту. Тогда-то, очевидно, и вспомнили о Чернобыле. А эхо дока
тилось до Киева...

На пресс-конференции столичные журналисты, представляв
шие телевидение, радио и печать, имели возможность получить 
исчерпывающие ответы на интересующие вопросы от директо
ра ЧАЭС Юрия Неретина и специалистов станции, постоянного 
представителя Президента Украины на ЧАЭС Александра Ант
ропова, главы облгосадминистрации Анатолия Засухи и его за
местителя Николая Урупы.

—- Прибыв на площадку Чернобыльской АЭС, м ы с вами убеж
даемся, что ничего не случилось. На промплощадке находятся 
свыше 4 тысяч человек. Это — персонал станции, а также стро
ители и монтажники, выполняющие международные проекты,
— сказал А.Засуха.

Однако журналисты —  народ дотошный — много смотрели и 
расспрашивали.

По данным автоматизированной системы контроля радиа
ционной обстановки, в зоне отчуждения за период с 7 по 12 мая 
2003 года отклонений в радиационной обстановке не зарегист
рировано.

На станции рядовой рабочий день. Персонал выполняет ме
роприятия, предусмотренные технологическими регламентами, 
планами и графиками. Везде нормальная рабочая обстановка. 
Утром, как обычно, состоялась приемка-сдача смены оператив
ным персоналом, о чем в установленном порядке начальник 
смены доложил директору и главному инженеру. Замечаний и 
отклонений в работе оборудования не было.

Отвечая на вопросы журналистов, директор Ю. Неретин со
общил, что на энергоблоках №№ 1, 2, 3 продолжаются работы 
по прекращению эксплуатации в соответствии с утвержденны
ми программами, на объекте “Укрытие” выполняются работы в 
соответствии с технологическим регламентом. И если бы слу
чился какой-либо инцидент, об этом бы сразу же сообщили.

Контролируются основные радиационные параметры, прово
дится мониторинг окружающей среды и промплощадки. На про
тяжении последних полутора-двух лет выбросы в вентиляцион
ную трубу не превышают одной тысячной предельных уровней, 
установленных нормативными документами государства. Значи
тельно снизилась за последний год коллективная доза облуче
ния Не зафиксировано внутреннее облучение персонала.

Идет монтаж технологического оборудования на новом хра
нилище отработавшего ядерного топлива и заводе по перера
ботке жидких радиоактивных отходов. Начата подготовка пло
щадки под строительство промышленного комплекса по обра
щению с твердыми радиоактивными отходами... Создаваемая 
инфраструктура обеспечит безопасный вывод станции из эксп
луатации и преобразование объекта “Укрытие” в экологически 
безопасную систему.

Выводятся из эксплуатации основные системы и оборудование. 
Ведется подготовка персонала по обслуживанию оборудования для 
перемещения отработавшего топлива в новое хранилище.

— Надо отрабатывать и изучать технологии, чтобы не допус
кать в будущем ошибок. Мы справимся с этой задачей, посколь
ку квалификация персонала Чернобыльской АЭС высока, — ■ 
подчеркнул Ю.Неретин.

Участники пресс-конференции поинтересовались, почему на 
ЧАЭС в эти дни прибыли десять инспекторов Международного 
агентства по атомной энергии. Объяснение простое. Инспекци
онные проверки МАГАТЭ проводятся ежеквартально. Это свя
зано с тем, что ЧАЭС и ее ядерные материалы находятся под 
гарантией агентства. Специалисты из различных стран под эги
дой МАГАТЭ производят мониторинг состояния оборудования, 
систем контроля, целостности ядерного топлива.

Также постоянный надзор за состоянием ядерной и радиа
ционной безопасности на Чернобыльской АЭС осуществляют 
инспекторы Государственного комитета ядерного регулирования 
Украины.

Виктор КАПУСТА 
Фото Станислава ШЕКСТЕЛО
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•  ОФ ІЦІЙНО 1
ПЛАН ЗАХОДІВ

щодо реалізації Концепції реформування та розвитку житлово-комунального 
господарства міста Славутича, схваленої рішенням Славутицької міської

ради від 24.01.2003 № 142-15-ІУ

№ п/п Зміст заходу Термін внкоііаіііія

Розділ І. Реформу вання організаційно-управлінської структури

1. Створення та затвердження складу ко м іс ії з питань реформування та розвитку житлово-комунального 
господарства

до 25.04.2003р.

\ 2. Оформлення положення про ком іс ію  з питань реформування та розвитку житлово-комунального 
господарства

до 15.05.2003р.

3 Завершення оформлення установчих документів та початок діяльності комунального підприємства 
“ Ж итлово-комунальний центр“  (далі -  КП  “ Ж К Ц ")  узгодженими в установленому порядку, в тому числі з 
Антпмонопольним Комітетом

квітень-травень 2003р.

: 4 Передача на баланс КП  “ Ж К Ц ”  об 'є кт ів  житлового фонду, а також  інш ого манна права комунальної 
власності, необхідного для^вїїконання виробничих ф ункцій , передбачених статутом цього підприємства травень 2003р.

5. Розробка пропозицій:
про створення відокремленого підрозділу комунального підприємства “ Управління житлово- 
комунального господарства" з питань тепло-, водопостачання ( ВП “ Тепловодоканал” ) з 
наступним виділенням в ю ридичну особу у формі комунального підприємства; 
про передачу на баланс ВП 'Тепловодоканал" майна права комунальної власності, необхідного 
для виконання виробничих ф ункцій, передбачених статутом цього підприємства

червень-липень 2003р.

6. Створення та початок діяльності ВП "Тепловодоканал" серпень 2003р.

Розділ 2. Відпрацювання та реалізація системи платеж ів за комунальні послуги

7. Розробка пропозицій про створення системи прийому платежів від споживачів житлово-комунальних 
послуг та перераху нок кош тів  виробникам таких послуг (як варіант: створення відокремленого підрозділу 
комунального підприємства “ Ж итлово-комунальний цех" для прийому платежів від споживачів  житлово- 
комунальних послуг та щоденного перерахунку отриманих кош тів  постачальникам цих послуг (ВП 
“ Єдиний розрахунковий центр” )

травень-лппень 2003р.

8. Розробка та затвердження положення про “ Єдиний розрахунковий центр" липень 2003р.
9. Удосконалення системи прийому платежів від споживачів  житлово-комунальних послуг через створення 

єдиного розрахункового центру
лппень-грудень 2003р.

10. Розроблення порядку реструктуризації дебіторської та кредиторської заборгованості за житлово- 
комунальні послуги (відпрацювати відповідно з Законом У кра їни  “ Про реструктуризацію  заборгованості з 
квартирної плати, плати за житлово-комунальні послуги, спож иті газ та електроенергію")

до 01 07.2003р.

Розділ 3. Енергозбереження

II Розроблення та впровадження програми “ Енергозбереження” травень-грудень 2003р.
12. Створення фонду1 "Енергозбереження" травень-серпень 2003р.
ІЗ. Розробка програми встановлення засобів обл іку га регулювання обсягів споживання води, тепла, 

енергоресу рсів Проведення аналізу забезпечення міста засобами обліку.
липень-вересень 2003 р.

Розділ 4. Різне

14. Розробка та затвердження Положення про порядок конкурсного  відбору підприємств та п ідприємців для 
утримання житлових будинків  і прпбудинков іїх  територій

квітень 2003р.

15. Розробка та затвердження типового  договору на утримання житлових будинків  і прпбуд іїнковпх 
територій (укладається з підприємством-переможцем конкурсу)

травень 2003р.

16. Проведення конкурсного відбору підприємств, незалежно від форм власності та підприємців, для 
утримання житлових бу д инків  і прпбуд іїнковпх територій.

травень 2003р.

17. Проведення аудиту тарифної пол ітики, ц ін і ціноутворення квітень-вересень 2003р.
18. Виконання м іських цільових програм на поточний та довгостроковий термін: 

ремонту об 'є кт ів  житлового фонду; 
благоустрою території м іста;
експлу атації та реконструкц ії інженерних теплових мереж;
експлуатації та реконструкц ії мереж зовніш нього освітлення;
експлу атації та ремонту м іських доріг;
благоу строю дитячих ігрових майданчиків;
експлуатації ліфтового господарства;
реалізації енергозбереження;
експлуатації м іського  кладовища

постійно

(контроль за виконанням 
покласти на ком іс ію  з 

реформування та 
розвитку житлово- 

комунального 
господарства)

19, Розробка положення про кабельне телебачення в м Славутич травень-червень 2003р. 1

Примітки:
•  Всі процеси реформування проводити після виходу відповідних законів та нормативно-правових актів.
•  Залучати до роботи комісії з питань реформування та розвитку житлово-комунального господарства на основі Концепції 

фахівців обласного управляння житлово-комунального господарства, Державного комітету житлово-комунального господарства, нау
кових установ, фахівців з поріднених міст України (в т.ч. Комсомольська, Краматорська)

Керуючий справами виконавчого комітету Леонець Л.Г.

СПІЛЬНИМИ ДІЯМИ ЗАБЕЗПЕЧИМО
с п о к ій  г р о м а д я н

Охорона правопорядку ли
шається однією з найнагальні- 
ших проблем для багатьох міст 
України. Особливо у вечірні го
дини оперативний стан не 
відзначається високим рівнем 
безпеки. І хоча Славутич на 
фоні інших є найбільш благопо
лучним в цьому плані містом, 
але певна статистика засвідчує 
про необхідність посилення ро
боти у боротьбі зі злочинністю.

Мабуть, тому на останній на
раді керівників підприємств та 
організацій міста, що проходи
ла під головуванням міського го
лови 12 травня 2003 року, йшла 
серйозна розмова щодо забез
печення надійного правопоряд
ку в місті, поліпшення криміно
генної ситуації, профілактики 
правопорушень за місцем про
живання громадян, особливо 
серед неповнолітніх, поліпшен

ня взаєморозуміння між пред
ставниками громадськості і пра
воохоронними органами та не
обхідність інноваційних перемін в 
роботі громадських формувань 
(ДНД). Адже славутчани пам’ята
ють ще ті добрі часи, коли у 
вечірні години по вулицях чергу
вали активісти — члени добро
вільних народних дружин.

За повідомленням заступни
ка начальника міського відділу, 
начальника міліції громадської 
безпеки С лавутиц ько ї МВГУ 
МВС України в Київській області 
В .А .Я рм олю ка, станом на 
8.05.2003р., до адміністративної 
відповідальності було притягну
то з початку року 865 осіб. За 
пияцтво — 315 осіб, дрібне хул
іганство — 44, порушення пра
вил дорожнього руху — 361, ке
рування транспортом у нетвере
зому стані — 37, непокора прац

івникам міліції — 8. Всього по
ступило інф орм ац ії у відділ 
міліції про 269 злочинів. При роз
слідуванні наданої інформації 
на сьогодні розкрито 44 скоєних 
злочини. Відсоток розкриття по 
загальнокримінальним справам 
складає 95,9.

У С лавутичі працює 7 
дільничних інспекторів. Робота 
від них вимагає великого напру
ження сил, витримки та рішучих 
дій. Тому на ці ділянки роботи не 
так легко знайти спеціалістів, і 
мабуть, тому із 9 штатних оди
ниць зайнято тільки 7. Майже 
кожен із дільничних інспекторів 
у своїх виступах називав одні і 
ті ж  проблеми. Це незаконна 
торгівля спиртними напоями, 

'еімейно-побутові конфлікти, без
контрольне з боку батьків пере
бування підлітків у пізній час на 
вулицях міста та вживання ними

наркотичних речовин.
Місто наше невелике, і всі 

ці негаразди на виду всіх сла- 
вутчан. Тому без тісної взає
модії з гром адськістю , без 
підтримки населення ці пробле
ми не можуть бути вирішені.

Міський голова Володимир 
Удовиченко звернувся до кер
івництва наш их великих 
підприємств — ДСП "Чорно
бильська АЕС", АРСу, УЖКГ із 
пропозицією відновити роботу 
громадських формувань, по
вернутись до старої випробу
ваної форми, наповнити її но
вим якісним змістом і спільни
ми заходами з міліцією наво
дити порядок в нашому місті. 
Славутич — наш дім, і в ньому 
має бути затишно і безпечно. 

Людмила ЛЮБИВА, 
завідуюча Центром 

інформації

ПОРЯДОК ДЕННИЙ
двадцятої сесії Славутицької 

міської ради IV скликання 
16 травня 2003 року 

м. Славутич
1. Інформація про виконання рішень сесій міської ради, про

токольних доручень, депутатських запитів, наказів виборців.
Інформація про хід виконання рішення по вартості ме

доглядів.
Доповідачі:
секретар міської ради Готсдінер М.Н.,
депутат міської ради Баришевська Н.Г.

2. Звіт про виконання міського бюджету за 1 квартал 2003 
року.

Доповідач:
начальник фінансового управління Зайченко Г.В.

3. Звіт про роботу КП “Адміністрація спеціальної економіч
ної зони “Славутич''.

Доповідач:
директор КП “Адміністрація спеціальної економічної зони 

“Славутич” Данилейко Г.М,

4. Звіт про роботу КП “Агентство з розвитку бізнесу в місті 
Славутичі".

Доповідач:
директор КП "Агентство з розвитку бізнесу в м. Славутичі" 

Нікітенко Л.М.

5. Інформація про проект “Демонстраційні зони високої енер- 
гоефективності" і реалізація заходів по енергозбереженню.

Доповідачі:
Гаврилін В.В.,
директор КП “У Ж КГ Печерський В.А.

6. Інформація про хід реалізації рішення міської ради №142- 
115-І\/ від 24.01.2003 р. “Концепція реформування та розвитку 
житлово-комунального господарства в м. Славутичі".

Доповідач:
Перший заступник міського голови Жигалло В.К.

7. Про списання матеріальних цінностей в КП "Управління 
житлово-комунального господарства".

Доповідач:
завідуюча відділу з питань комунальної власності, послуг та 

приватизації Гантімурова Н А.

8. Про вступ до Спілки територій та підприємств атомної 
енергетики Російської Федерації.

Доповідач:
депутат міської ради Ісхаков І.Е.

9. Різне.
Секретар ради 

М.Н.ГОТСДІНЕР

ДО ДНЯ МІСТА
7 червня, у першу суботу л іта, Славутич буде святкува

ти своє повноліття. Йому виповниться 16 років. До цього 
дня готується цікава програма, яка порадує і малих, і до
рослих мешканців Славутича та його гостей.

По традиції трудові колективи, громадські організації ви
ходять з клопотанням до виконкому про відзначення кра
щих своїх людей пам’ятним знаком за особистий внесок у 
розвиток міста та присвоєння звання “Почесний громадя
нин Славутича” .

Виконком м іської ради звертається до членів м іської гро
мади висловити  свою  д ум ку  в ід н о сн о  канд ид атур  для 
в ідзначення славутчан, які зробили особливий внесок у 
розвиток різних галузей життєдіяльності Славутича та Чор
нобильської АЕС і мають особливі заслуги перед містом у 
своїй трудовій, політичній та громадській діяльності.

Подання на присвоєння звання та нагородження пам’ят
ним знаком реєструються у керую чої справами м іськвикон
кому.

Тел. 2-96-94, 2-96-78.
Центр інформації міськвиконкому

ВЛАСНИКИ МОПЕДІВ 
ПОВИННІ

ПРОЙТИ РЕЄСТРАЦІЮ
Мопед -  двоколісний транспортний засіб, що має двигун 

з робочим об’ємом до 50 куб. см, завжди користувався по
питом як у молоді, так і в людей старшого віку.

У звуязку із значною кількістю порушень Правил дорожньо
го руху особами, що керують цим видом транспорту, сесія Сла
вутицької міської ради ще наприкінці минулого року прийняла 
рішення про обов’язкову їх реєстрацію з видачею власникам 
необхідних карток.

Виконавчий ком ітет м ісько ї ради затвердив Правила, 
згідно з якими встановлюється єдиний на території міста 
порядок такої реєстрації. Цю функцію здійснюють працівни
ки Центру професійного розвитку міського відділу освіти (далі 
-  ЦПР) з метою контролю за дотриманням вимог законодав
ства про дорожній рух, а також для забезпечення їх обліку 
та попередження протиправних дій щодо них.

Працівники ЦПР розробляють та забезпечують власників 
мопедів бланками необхідних документів, відповідають за по
рядок видачі, обліку та контролю за їх використанням.

Особи, які порушують ці Правила, несуть відповідальність 
згідно із законодавством.

На мопеди видається свідоцтво про реєстрацію та номерний 
знак.

Це рішення вступає в силу 19 травня 2003 року.
Довідки за тел. 2-15-02.

Людмила ЛЮБИВА, 
завідуюча Центром інформації
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ОТЧЕТНЫЙ ДОКЛАД
председателя первичной 

профсоюзной организации ЧАЭС Козлова Е.Н. 
на отчетной профсоюзной конференции 28.02.03г.

(Начало в №№ 13, 15,16,18,19)
Одним из основных направлений 

для дальнейшего организационно
финансового укрепления Атомпроф- 
союза является страхование всех 
членов профсоюза от несчастного 
случая за счет профсоюзных средств. 
Для реализации этой программы пре
зидиумом центрального комитета 
проф сою за работников атомной 
энергетики и промышленности Укра
ины 18 декабря 2002 года было при
нято решение о заключении с акцио
нерной страховой компанией “Энер- 
гополис” договора о страховании от 
несчастных случаев членов Д гом п- 
рофсоюза сроком на один«>д.

С целью проведения страхования 
членов профсоюза от несчастных 
случаев в марте 2002 года Атомпроф- 
союзом с участием страховой компа
нии был проведен семинар с предста
вителями профсоюзных комитетов 
предприятий и организаций Атомп- 
рофсоюза.

Процесс проведения страхования 
находился под постоянным контро
лем президиума ЦК профсоюза. Ука
занное страхование было профинан
сировано за счет увеличения отчис
лений проф союзных комитетов в 
Фонд солидарности профсоюза.

В нашей профсоюзной организа
ции с начала действия договора стра
хования с 01.01 2002г. страховые по
лисы получили 3820 членов профсо
юза. Страховые выплаты по несчаст
ным случаям получили 142 члена 
профсоюза на сумму 58 625 грн. От
казано в выплате страхового пособия 
23-м человекам в связи с несвоевре
менным сообщением о несчастном 
случае. Согласно договору страхова
ния, сообщение о том, что произошел 
несчастный случай, должно быть сде
лано в течение 2-х суток, и, если рань

ше нужно было сообщать в саму стра
ховую компанию в Киев, то сейчас дос
таточно сообщить в профсоюзный ко
митет.

Однако, несмотря на усилия цент
рального комитета и его президиума в 
улучшении этой работы, имеют место 
недостатки и недоразумения. Не всегда 
своевременно выплачивается страхо
вое пособие. Тормозит проведение этой 
работы также отсутствие надлежащего 
компьютерного и организационного 
обеспечения. Но есть и объективные 
факторы. Например, то, что количество 
больных в связи с травмами, после вве
дения страхования, выросло в 2,5 раза. 
Кроме того на увеличении затрат по 
страховым выплатам сказалось страхо
вание членов профсоюза -  пенсионе
ров. Практически никакие страховые 
компании не страхуют их от несчастных 
случаев, поскольку эта категория лю
дей наиболее склонна к травмам и они 
значительно дольше выздоравливают.

О РАБОТЕ
БИЗНЕС-ИНКУБАТОРА

В начале 2003 года профсоюзный 
комитет ГСП ЧАЭС утвердил своим ре
шением на должность директора Биз
нес-инкубатора Бороду Александра 
Ивановича, в связи с увольнением Со- 
зиновой Валентины Григорьевны.

Работа Бизнес-инкубатора в 2002 
году была направлена на выполнение 
соответствующих разделов "Програм
мы социальной защиты персонала 
ЧАЭС и жителей г. Славутича в связи с 
досрочным снятием с эксплуатации 
станции”, “Программы развития мало
го предпринимательства в Украине” , а 
также собственных планов, связанных 
с реализацией ранее начатых проектов 
и разработкой новых.

По-прежнему главным в работе Биз
нес-инкубатора является поддержка и 
содействие в создании,росте, развитии

малых предприятий и нового проек
та “Технопарк”.

В соответствии с вышеизложен
ным, были выполнены следующие 
работы:

■ Разработка пакета учредитель
ных документов для шести предпри
ятий, одного частного предприятия и 
трех частных предпринимателей.

• Регистрация четырех предприя
тий в экономическом отделе испол
кома, в облстатуправлении г.Киева, 
получение разрешения на изготовле
ние печати в разрешительной систе
ме в Киеве, изготовление печати, от
крытие счета в банке, регистрация в 
налоговой инспекции и во всех небб- 
ходимых фондах.

Внесение изменений и дополнений 
в учредительные документы с после
дующей регистрацией в необходимых 
органах и фондах (3 предприятия).

■Услуги бухгалтерии, канцелярии, 
отдела кадров новым предприятиям 
на протяжении 1 года (3 предприятия).

■ Создание “Технопарка”. За 2002 
год зарегистрировано три субьекта 
Технопарка -  два частных предпри
нимателя и одно предприятие. На 
базе Технопарка создано 10 рабо
чих мест.

■ Консультации по вопросам орга
низации бизнеса, налогообложения, 
хозяйственной деятельности пред
приятия, сертификации продукции, 
аттестации персонала и производ
ства (620 обращений).

• Разработка Бизнес-плана (4 об
ращения).

■ Обучение и аттестация руково
дителей предприятий по вопросам 
охраны труда на производстве, по
жарной безопасности и промышлен
ной санитарии (60чел.).

■ Предоставление в пользование 
оборудованных офисов (6 ед ).

О ФОРМИРОВАНИИ 
И ПУТЯХ РЕАЛИЗАЦИИ 

ПОЛИТИКИ В СФЕРЕ ГОРОДСКОГО 
ЗДРАВООХРАНЕНИЯ

(Начало в №№ 15 — 19)
Следует особо учесть, что у этой 

проблемы есть и обратная, еще бо
лее печальная сторона.

Дело в том, что существующая 
порочная система бюджетного фи
нансирования неизбежно приведет 
к резкому сокращению объемов и 
качества медицинской помощи, и 
тому наглядные примеры приводи
лись выше.

В дальнейшем эта ситуации обя
зательно скажется на росте социаль
ной напряженности, и в первую оче
редь в коллективе Чернобыльской 
АЭС, что в свою очередь непремен
но проявится в качестве выполнения 
государственных программ по снятию 
станции с эксплуатации и превраще
нии объекта “Укрытие” в экологичес
ки безопасную систему.

Такой прогноз развития событий, 
безусловно, следует расценивать 
как негативную общегосударствен
ную проблему, а следовательно, и 
подход к ее решению должен быть 
соответствующим, не традиционно 
бюрократическим, а смелым и не
стандартным.

Второе стратегическое направ
ление деятельности медико-сани
тарной части по реализации наме
ченного курса политики в сфере го
родского здравоохранения —  это пе
ремещение, образно говоря, “центра 
тяжести” оказания медицинской по
мощи со стационарного звена на по
ликлиническое.

Практика показала, что в подавля
ющем большинстве случаев, не сни
жая объемов и качества лечебно-ди
агностической помощи, особенно 
больным терапевтического и хирур
гического профилей, такой подход оп
равдывает себя с финансово-эконо
мической точки зрения, а также созда
ет для пациентов оптимальные и при
емлемые бытовые условия и соци
ально-психологический микроклимат.

Такой подход к тактике ведения 
больных уже многие годы широко 
практикуется в странах с финансово

более состоятельной, чем у нас, систе
мой здравоохранения.

С этой целью в медико-санитарной 
части № 5, на фоне реализации про
граммы добровольного медицинского 
страхования, удалось сделать следую
щие практические шаги:

- развернуть в поликлинике полно
ценный дневной стационар;

- развернуть в поликлинике отделе
ние восстановительного лечения;

- оснастить эти подразделения со
временной диагностической, лечеб
ной и медико-реабилитационной ап
паратурой;

- внедрить в работу участковой и 
цеховой терапевтической служб наибо
лее рациональные и целесообразные 
в условиях нашего города элементы 
“семейного врача”.

Анализ качественны х и количе
ственных показателей состояния здо
ровья, а также личное и осмысленное 
мнение пациентов свидетельствует, что 
это направление деятельности требу
ет своего дальнейшего, более интен
сивного развития и популяризации.

Третье стратегическое направле
ние деятельности медико-санитар
ной части —  развитие и содействие 
внедрению в городе принципов страхо
вой медицины.

В дополнение к ранее сказанному 
следует обратить особое внимание на 
следующее.

Сегодня среди безынициативных 
предприятий, организаций и групп на
селения не только Славутича, но и го
сударства в целом, бытует ошибочное 
благодушие по поводу конституцион
ных прав в части принципов охраны 
здоровья вообще и механизмов оказа
ния медицинской помощи в частности.

■ Да, общедоступность и бесплат
ность — конституционно обозначены, 
но они, как показывает жизнь, государ
ственными финансовыми ресурсами 
обеспечены всегр лишь на 1/10 того 
уровня, которыи-условно можно при
знать нормативным ̂ Образно говоря, 
“пока солнце взойдет, рвса глаза вы
ест”.

Кроме этого общедоступность и 
бесплатность медицинской помо
щи гарантирована куда в более 
экономически развитых странах, 
чем Украина.

Вопрос ведь вот в чем — для кого?
А ответ такой — для нищих и без

работных, для декретированных по 
социальным и медицинским призна
кам групп населения, а также в си
туациях, связанных с неотвратимой 
и немедленной угрозой жизни паци
ентов.

При этом не следует забывать, что 
возможности в получении якобы бес
платной и при этом качественной ме
дицинской помощи у руководителей 
и его подчиненных —  это, как гово
рят в Одессе, две большие разницы.

К примеру, в Китае, который остал
ся, пожалуй, единственным услов
ным символом социалистического го
сударства с правящей коммунисти
ческой партией — 70% населения по
лучают полноценную лечебно-про
филактическую и медикаментозную 
помощь сугубо на принципах страхо
вой медицины.

Вот почему рациональный, праг
матичный и нормативно обоснован
ный подход к проблеме политики в 
сфере здравоохранения в нашем 
государстве ориентирует нас на то, 
что нет более эффективного пути 
финансового наполнения отрасли 
здравоохранения, кроме как по
средством программ медицинско
го страхования.

Вот почему наиболее логичным 
заверш ением  затр о нуто й  темы 
представляются слова академика 
Амосова: “Только тогда, когда все и 
каждый член общества будут отно
ситься к здравоохранению и меди
цине, как к составляющим компо
нентам национальной безопаснос
ти, а к своему здоровью, как к бес
ценному достоянию, Украина воис
тину станет независимым и процве
тающим государством".

В.М.ШИЛЕНКО, 
начальник СМСЧ-5

•  ДЛЯ ТИХ, ХТО ОБИРАЄ ПРОФЕСІЮ

ПРОФЕСІЯ -  ІНСПЕКТОР
•  •

м и тн о ї
Як потрапити на роботу до 

митниці, які вимоги до канди
датів у митники, де можна 

отримати професію митника? З 
цими та багатьма іншими запи

таннями звертаються сьогодні до 
Чернігівської митниці випускники 

шкіл Чернігова і області та їх 
батьки. За роз'ясненнями з цього 

приводу ми звернулися до 
заступника начальника Чернігі

вської митниці Олександра 
Соловйова.

— Хотів би розпочати свою роз
повідь з того, що питання кадрового 
забезпечення Державної митної служ
би України е на сьогодні дуже актуаль
ними. Сучасний працівник митниці 
має відповідати не тільки вимогам 
державних службовців, а і міжнарод
ним вимогам, що висуваються до пра
цівників цієї сфери діяльності,

— Олександре Васильовичу, 
хто ж нині працює на Чернігівській 
митниці?

—  Чернігівська митниця почала 
формувати свій особовий склад відра
зу після створення, у 1993 році. На 
той час кадри для митниці підбира
лись за рахунок офіцерів запасу, пра
цівників радіоприладного заводу, які 
мали вищу юридичну, економічну, 
філологічну та інженерну освіту.

На сьогоднішній день на митниці 
працює близько 400 осіб, в основному 
це люди віком 30 — 45 років, які працю
ють у митній системі від 5 до 10 років. 
Понад 80 відсотків мають вищу освіту. 
Проте, мушу зазначити, що за спеціаль
ностями, які отримали нинішні праців
ники, на жаль, поки що у нас недостат
ня чисельність фахівців з правознавчою 
та економічною освітою. Тому 58 наших 
співробітників отримують вищу та дру
гу вищу освіту за фахом. Крім того у Дер
жавній митній службі діє система підви
щення кваліфікації особового складу 
митниць. Програмами підвищення ква
ліфікації охоплюються різні напрямки 
діяльності працівників митних органів. 
Це і боротьба з контрабандою та пору
шеннями митних правил, і робота по 
митному оформленню вантажів, що пе
реміщуються через кордон, і збережен
ня культурних цінностей, і перерахуван
ня платежів до держбюджету. До речі, 
тільки за І квартал цього року Чернігі
вською митницею перераховано до дер
жавного бюджету майже 50 мільйонів 
гривень, 22,5 відсотка з них іде до місце
вого бюджету. Оперативними підрозді
лами митниці за цей же період здійсне
но провадження у 177 справах про по
рушення митних правил на суму 649 
тисяч гривень.

— Де в Україні навчаються 
митній справі?

— Завдяки Указу Президента Ук
раїни Л. Д. Кучми в Дніпропетровську

СЛУЖБИ
вже шостий рік функціонує відомчий 
вищий навчальний заклад — Акаде
мія митної служби України.

Щодо спеціальностей, за якими 
сьогодні готуються фахівці в Академії, 
то слід сказати, що це майбутні мит- 
ники-правознавці, менеджери зовніш
ньоекономічної діяльності, фахівці 
транспортної системи, обліку і аудиту, 
інформаційно-управляючої системи і 
технології, міжнародної економіки.

Митні спеціальності можна отри
мати також у Київському державно
му торговельно-економічному універ
ситеті.

— Що потрібно для того, щоб 
вступити до Академії?

— Вступ до Академії митної служ
би, навчання в якій здійснюється за 
рахунок коштів Державної митної служ
би — тільки за направленням митних 
органів по місцю проживання абітуріє
нта. Після закінчення навчання випус
кники повертаються на роботу до мит
ниці, що їх направляла. Сьогодні в нас 
працюють троє молодих спеціалістів з 
першого випуску Академії.

Щоб отримати направлення, моло
дим людям необхідно звернутися до 
відділу по роботі з особовим складом 
Чернігівської митниці (т 165-661). При 
цьому велика увага звертається на 
рівень їх підготовки, морально-психо
логічні якості та добрий стан здоров’я.

— Олександре Васильовичу, 
яким, на вашу думку, має бути іде
альний митник?

—  Ідеальних людей не існує, і мит
ників у тому числі. Але справжній мит
ник повинен бути високопрофесійним, 
законослухняним, чемним та порядним, 
добрим психологом, нестерпним до по
рушників законодавства. У той же час 
він має з повагою ставитися до людей, 
бути чесним та принциповим не тільки 
по відношенню до суб’єктів зовнішньо
економічної діяльності та громадян, що 
перетинають кордон, а і до себе

Громадяни, які перетинають митний 
кордон або звертаються до митних 
органів з питань митного оформлення, 
якщо їх не задовольняють дії інспек
торів, мають можливість звернутись до 
безпосередніх керівників цих праців
ників та до керівництва митниці як осо
бисто, так і письмово, за “телефоном 
довіри” — 165-644 або по “прямій те
лефонній лінії" з начальником митниці, 
яка працює щопонеділка, — 165-641.

На сьогоднішній день майже усі 
звернення громадян стосуються пи
тань митного оформлення товарів та 
транспортних засобів. Вважаю, що од
ним із показників роботи митниці є те, 
що протягом І кварталу поточного року 
не було жодного звернення від грома
дян на дії посадового складу митниці.

Розмову вела 
С. СТРИЖАК

ШАНОВНІ ДОБРОДІЇ!
Славутицьке міське громадське об'єднання підтримки творчих ініціатив 

“Альянс" і Палац дитячої та юнацької творчості, за благословенням насто
ятеля Свято-Іллінської церкви протоієрея Іоанна, з 1 травня по 4 червня 
2003р. проводить благодійну акцію “Врятуйте ваші душі!”

Ми закликаємо вас, шановні добродії, взяти участь у зборі коштів на 
будівництво Святого Храму в нашому рідному місті.

Підсумки акції будуть підведені на сторінках міської газети “Теледень- 
Славутич”, у програмі ТРК “Славутич”, а також на благодійному концерті- 
презентації компакт-диску вокального ансамбля “SOUL JAZZ”, за участю 
студій сучасного танцю “The best" і спортивного танцю “Славутич-Стар “ 
Палацу дитячої і юнацької творчості м. Славутича, який відбудеться в Кіно
концертному комплексі 4 червня 2003 р. о 18.30.

Розрахунковий рахунок Свято-Іллінської церкви 
26009301325472, Славутицьке відділення Промінвестбанку 
м. Славутич, МФО 321154, код 25566814
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По случаю Дня Победы в городе состоялся парад, 
возглавляла который группа ветеранов. Приняли в нем 
участие и школьники младших классов, и молодежный 
горсовет, и представители общественных организаций

ДЕНЬ ПОБЕДЫ

Посвящение в “светлячки Славутича”.
В ряды детской городской организации в нынешнем году 

влилось более 300 первоклашек

По традиции, лучшим ученикам было предоставлено 
право поднять флаги Украины и Славутича

С приветственной речью к ветеранам, 
пришедшим на площадь, обратились военный комиссар 

Славутича, городской голова 
и генеральный директор ЧАЭС

Ветераны и новоиспеченные “светлячки Славутича” 
возложили цветы к монументу ликвидаторам-чернобыль- 

цам и памятному знаку “Героям Днепра”

У ветеранов было о чем вспомнить. Но с 
каждым годом в Марше памяти их участвует 

все меньше — они болеют, дряхлеют и уходят 
из жизни. Все меньше тех, кто помнит войну, 

остается и в окрестных селах

Комаровка. В четырех братских могилах села 
похоронено, по разным данным, от 1000 до 

2000 погибших бойцов Советской Армии

Воины-“афганцы” возложили венки и цветы к могилам героев, погибших в 
Великую Отечественную. Всего в Мысах, основной точке 

Днепровского плацдарма, 
похоронено 8 Героев Советского Союза

Салют прозвучал 
над братскими

могилами в Мысах, Комаровке, Неданчичах, 
Червоной Гуте и Редьковке

Фронтовые сто граммов подняли ветераны и самоселы 
села Редьковка. Три живущие в селе семьи вновь встретили 
славутичский поезд хлебом-солью и немудреной закусью. В 
этот раз славутчане тоже прибыли на встречу не с пустыми 
руками. Редьковцы были счастливы. Как же немного надо 

нашему человеку для счастья!

Мысы. В музее боевой славы. Его создали собственными 
усилиями энтузиасты из числа местных жителей. Уникаль

ны экспонаты этого музея, в частности подлинные фото 
военных времен. Сегодня подобных музеев в Украине 
остались единицы, тогда как в конце восьмидесятых 

годов прошлого века их было несколько тысяч

ГОРЬКО!

|
7 мая в помещении зала заседаний горисполкома состоялась встреча представителей 
ветеранских организаций города с работниками органов исполнительной власти. Пришед
шие на встречу — а это в основном старики, которым перевалило за восемьдесят, — задава
ли представителям власти вопросы, которые сегодня уже вполне можно отнести к вечным. 
Почему они, в частности, не могут получить гарантированную им Конституцией Украины и 
множеством подзаконных актов бесплатную медицинскую помощь? Когда будет оконча
тельно решен “вопрос “Палви”? Какими документами отменено для них предоставление 
всех льгот?

- К сожалению, людей, вполне заслуживших обеспеченную старость, но не получивших 
[' ее, не смогли убедить разъяснения объективной ситуации, данные городским головой, со

трудниками МСЧ-5, пенсионных служб и т.д. “Может, нам обратиться с письмом к Президен
ту или Премьеру? Может, они не знают, какой беспредел вокруг нас творится?” — напере
бой предлагали ветераны. Этим людям никак не хочется верить, что государство, которое 
они защищали, продолжает обирать их до нитки.

— Пусть бы признались честно, — горько сказал один из ветеранов корреспонденту “ТС” 
в коридоре исполкома, — мы бы хоть не надеялись. В войну даже подумать было страшно 
и немыслимо, чтобы какой-то начальник, а тем более глава государства не выполнил свое
го обещания. А теперь! Эх, времена настали, хоть не живи. А ведь так хочется еще пожить.

Слушать его было горько. Утешить — нечем.
Майя РУДЕНКО
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ВЧОРА -  БЕЗРОБІТНИЙ, СЬОГОДНІ -  
ПІДПРИЄМЕЦЬ

Між Державним комітетом 
України з питань регуляторної 
політики та підприємництва, 
Фондом загальнообов’язкового 
державного соціального стра
хування на випадок безробіття 
та Міністерством праці та соц
іальної політики України укла
дена трьохстороння угода про 
співробітництво щодо сприян
ня розвитку зайнятості у сфері 
малого бізнесу В рамках угоди 
передбачається проведення у 
2003 році експерименту на базі 
шести центрів зайнятості Украї
ни, в тому числі й Славутиць- 
кому. Ця угода визначає умови 
співробітництва щодо сприян
ня зайнятості у сфері малого 
підприємництва та н а д а н у  
практичної допомоги підприєм- 
цям-початківцям. 7 травня 
відбувся круглий стіл учасників 
угоди, на якому піднімалися 
питання покращення співпраці 
між представництвами держ- 
ком-підприємництва та служби 
зайнятості. А також проведен
ня експерименту з урахуван
ням особливостей регіональ
ного ринку праці. Сьогодні 
Славутицький центр зайня
тості у визначений час може

надати ко м п ’ютерні м ісця 
підприємцям-початківцям для 
роботи з метою складання ста
тистичної зв ітності або будь- 
якою іншою, прийняти заявку від 
них на навчання комп’ютерній 
грамотності найманих ними пра
цівників тощо.

Така програма не єдина в 
службі зайнятості, яка направле
на на розвиток підприємництва. 
З початку року 20 славутицьких 
безробітних, які вирішили засну
вати власну справу, отримали 
цільові одноразові виплати, сума 
яких перевищує 40 тисяч гри
вень. Напрямки д іяльності 
п ідприєм ців-новачків р ізно 
манітні: надання консалтингових, 
інжинірингових та бухгалтерських 
послуг, організація імідж-студії 
моделювання та пошиття одягу, 
торгівля, відновлення та ремонт 
автотранспортної техніки, комп'
ютерне програмування, пошиття 
та ремонт одягу.

Існує багато пояснень, чому 
люди розпочинають свою справу. 
Особиста незалежність, необме
жені можливості одержання при
бутку та право займатися улюбле
ною справою — це досить непов
ний перелік, що спонукає людей

йти в бізнес. Багато хто з відо
мих підприємців, тепер вже 
навіть мільйонерів, розпочали 
свою діяльність після навчання 
у вищій школі, інші досягли усп
іху не маючи навіть спеціальної 
освіти. Але, як показує світовий 
досвід, тільки 20 відсотків мо
жуть займатися підприємниць
кою діяльністю. А тому в центрі 
зайнятості і пропонується тес
тування на здібність до комер
ційної діяльності. Може тому 
відсоток підприємців —  ко
лишніх безробітних — незнач
ний та більшість з них все ж 
таки працює в обраному на
прямку. Якщо вам загрожує ви
вільнення або звільнення з ро
боти, подумайте заздалегідь 
про заснування власної спра
ви, і тоді тривалість вашого без
робіття буде коротким періо
дом вашого життя, тим паче що 
держава всіляко намагається 
вам у цьому допомогти. Отже, 
якщо ви безробітн і або 
підприємці-початківці, Славу
тицький центр зайнятості зап
рошує вас до співпраці.

Олена КОКОТЬ, 
начальник відділу центру 

зайнятості

Акція "Діалог з клієнтом"
Київською обласною дирек

цією УДППЗ “Укрпошта” прове
дено аналіз бланків-пропо- 
зицій, які були вийняті зі скри
ньок в рамках акції "Діалог з 
клієнтом

Всього вийнято 1946 
бланків. У розиграші призів 
буде брати участь 1741 бланк. 
Не братимуть участі із-за  
відсутності повної адреси або 
прізвища 205 бланків

В анкетах м істяться не 
лише пропозиції, а й конкретні 
зауваження. Це і зміна режи
му роботи, збільшення асорти
менту товарів, газет, журналів, 
автоматизація робочих місць, 
підвищення заробітної плати 
працівникам, поліпшення опа
лення відділень зв’язку, покра
щення культури обслуговуван-

ня клієнтів, встановлення таксо
фонів та переговорних кабін, 
збільшення кількості поштових 
скриньок, організація стимулю
вання споживачів послуг, широ
ке впровадження послуг “Ксеро
копіювання", “Інтернет” , “Обмін 
валюти”, "Доставка подарунків” , 
покращення дизайну конвертів.

Акція “Діалог з клієнтом” про
довжується.

5 квітня 2003 року проведе
ний перший розіграш призів се
ред 1741 споживача, що пра
вильно заповнили бланки про
позицій

Призерами стали Ніна Гунзір 
(с. Біївці Богуславського району), 
Текля Хуторна (с. Червоне Фас
тівського району), Валентина 
Коваленко (м Кагарлик).

Суперприз отримує Володи-

мир Мироненко (с. Козин Обух- 
івського району).

Партнер дирекції ТОВ “Те- 
лефортуна, ЛТД” вручила всім 
переможцям лотерейні квитки.

Редакція газети "Петровна” 
визначила свого переможця. 
Ним стала Ольга Целуйко (м. 
Славутич).

Додатково до розіграшу, 
відомий видавець Думал ГМ. 
нагородила передплатою на 
газету “Домашній доктор”, яку 
читатимуть Любов Кудласе- 
вич (с. Клавдієво Бородянсь- 
кого району), Валентина Пас
ічна (с. Требухів Броварсько
го району) та Марія Черчель 
(м Тетив).

Розіграш проходив за уча
стю регіонального телеба
чення.

•  ИЗ РЕДАКЦИОННОМ ПОЧТЫ
Уважаемая редакция!

Я, пожилая гостья Ваше
го молодого, такого празднич
ного города, хочу выразить 
свое восхищение Вашей теле
визионной программой “А у 
нас во дворе”, которую созда
ет команда под руководством 
А.Демидова.

Со вкусом и большим так
том выдержана программа, по
священная Дню Великой Побе
ды советского народа над фа
шистской Германией. Песни 
военных лет, великолепно по
добранные (в титрах указаны 
авторы и композиторы), звуча
ли на фоне чарующей приро

ды нашей свободной украинской 
земли. Во всех выпусках про
граммы чувствуется высокий про
фессионализм, единомыслие, 
чувство такта, умение быстро 
оценивать ситуацию, выбирать и 
монтировать из громадного объе
ма отснятого материала самую 
суть и подарить зрителю самое 
яркое и значимое.

Мне очень понравилось ре
шение режиссера подойти к ве
теранам и поинтересоваться, 
о чем они думали проснувшись 
утром 9 Мая. Наилучших похвал 
заслуживает работа оператора.

С большим интересом смот
рела киноэпопею Ю .Озерова

“Трагедия XX века” (законспек
тировала 3 листа уникально
го материала для бесед с мо
лодежью).

Следовало бы организо
вать просмотр этого удивитель
ного фильма старшеклассни
кам и обсуждение его. Тогда 
никто из молодежи не заявил 
бы: “Лучше бы пришли немцы”.

Сердечное спасибо все
му коллективу студии ТРК 
“Славутич” и ее руководителю 
за интересную программу - так 
нужную всем, от мала до ве
лика, славутчанам!

11.05.2003г.
Алла ПЕЛЕХОВА

НЕ БАРІТЬСЯ!
ДНЗ № 4 “Марите” компенсуючого (санаторного) типу радить повідомити, що з 1 черв

ня 2003 року має змогу прийняти у своїх стінах малят віком від двох років. Не баріться! Ми 
вже чекаємо на вас. За додатковою інформацією звертатися за телефонами:

2-81-68 (завідуюча),
2-81-69 (медичний кабінет),
2-81-70 (методичний кабінет).
При собі мати такі документи: 

направлення до ДНЗ від лікаря-фтізіатра або педіатра;
■ медична довідка про стан здоров'я;
■ заява від батьків;

копія свідоцтва про народження; 
копія чорнобильського посвідчення.

ДО УВАГИ СЛАВУТЧАН
Шановні батьки!
В ДНЗ № 3 “Золотий ключик" (Московський кв-л) проводиться психолого-медико-педагогічна 

консультація для дітей з вадами мовлення (порушення вимови звуків, слів, заїкання тощо). Допо
могу надають кваліфіковані спеціалісти: вчителі-логопеди, психолог.

Консультації надаються безкоштовно.
Запрошуємо вас разом з дитиною
19 травня, з 9.00 до 12.00,
20 травня, з 9.00 до 12.00,
21 травня, з 17.30 до 19.00.

НОВОСТИ СПОРТА
Очень насыщенно для отделения художественной гимнастики прошли последние дни апреля 

Наши “художницы” 25 — 26 апреля приняли участие в первенстве Киевской области в Белой 
Церкови. В упорной борьбе гимнастки заняли такие места:

Березняцкая Ира (1995 г. р. Ill разряд) — III место;
Климантова Женя (1994 г.р. II разряд) — I место;
Катина Люда — III место;
Шевченко Ксения (1993 г. I разряд) — II место;
Программа KMC — I место — Золотухина Полина; 1988г. р
Программа МС —  Собакарь Юлия (1987 г. р., II место).
Программа MC —  II место —  Овсяник Наташа.
29 — 30 апреля в Чернигове прошел чемпионат Черниговской области.
Первые места в своих возрастных категориях заняли:
Климантова Женя (II — разряд), Шевченко Ксения (I разряд), Золотухина Полина
(КМС), Собакарь Юлия (МС), Овсяник Наташа (МС).
Вторые места у Грива Карины (КМС), Гореликовой Даши (МС).
Третьи места у Катиной Люды (II разряд), Науменко Яны (I разряд), Качур Кати (КМС) 

Агиенко Саши (КМС).
Поздравляем гимнасток и их тренеров Н. В. Собакарь, Л. Л. Климантову,
желаем им дальнейших успехов в этом виде спорта.

***

С 23 до 25 апреля 2003 года Славутиче проходил XII Традиционный Международный турнир по 
тяжелой атлетике, посвященный памяти героев Чернобыля, в котором приняли участие 160 спорт
сменов из Гомеля, Хойников (Республика Беларусь), Чернигова, Иванкова, Белой Церкви, Ромнов 
Бобровицы, Тернополя, Кузнецовска и Славутича.

Победители определялись среди юношей 1986 года рождения и младше, среди спортсменов 
старше 1985 года рождения и среди женщин.

Практически во всех весовых категориях была упорная и бескомпромиссная борьба, в ходе 
которой было установлено 36 рекордов турнира в отдельных упражнениях и сумме двоеборья.

Абсолютным чемпионом турнира по формуле Синклера стал мастер спорта Республики Бела
русь Григоренко Сергей из Гомеля, показавший результат в сумме двоеборья 290 кг (рывок 132,5 + 
толчок 157, 6) в весовой категории до 77 кг. Среди других спортсменов хочется отметить высокие 
результаты Богонис Виктории (Тернополь) Трофимова Андрея (Гомель), Левчика Сергея (Кузне- 
цовск), Лапицкого Дениса (Гомель), Мишко Алексея и Зубца Геннадия (Славутич), Павлусенко Ва
дима (Ромны), Мусиец Ярослава (Белая Церковь).

Победители, призеры и рекордсмены были награждены великолепными призами и медалями.
Турнир состоялся при финансировании профсоюзного комитета “ЧАЭС” .
Хочется выразить, огромную благодарность за спонсорскую помощь в подготовке Шаршуну С. В 

(ЗАО ЛиВ Электра-Славутич), Баришевской Н.Г. (КП ККК), Булавину Б. Г. (ПКФ “Макет”), Лавриненко 
Й. И. (ОП “АРС”), Искандарову ТИ. (МЧП “Олимп”), Колобову В.В. (КП УФКСТ), Горшкову В. В. (горс- 
порткомитет).

***

С 5 по 9 мая в Славутиче проводился Традиционный Международный турнир по футболу, по
священный памяти героев Чернобыля, среди юношей 1989 года рождения.

В турнире приняли участие пять команд из Чернигова, Гомеля и Славутича.
В результате напряженных игр командные места распределились следующим образом:
1 место — ДЮСШ ППО ”ЧАЭС”(Славутич);
2 место — СДЮШОР “Юность” (Чернигов);
3 место — СДЮШОР “Десна” (Чернигов);
4 место — ДЮСШ ППО “ЧАЭС" - 90 (Славутич);
5 место — СДЮШОР (Гомель).
Лучшими игроками турнира были признаны:
- лучший игрок турнира — Рустамов Тимур — ДЮСШ ППО “ЧАЭС”,

Гавриш Андрей — “Десна” (Чернигов),
Подгорный Дмитрий —  “Юность” (Чернигов),
Маруженко Артем — ДЮСШ “ЧАЭС” -  90,
Ярмоленко Артем -  “Юность” (Чернигов).

Хочется выразить слова благодарности за организацию турнира на высоком уровне админист
рации ДЮСШ ППО "ЧАЭС" (директор Литвинец А. Н.) и директору КП УФКСТ за предоставление 
городского стадиона для проведения турнира.

- лучший вратарь
- лучший защитник
- лучший полузащитник
- лучший нападающий

С 4 по 9 мая в городе Речица (Беларусь) проводился Международный турнир по футболу среди 
ребят 1991 года рождения и моложе "Кубок Победы-2003” .

Участвовало шесть команд — Речица-1, Речица-2, СДЮШОР “Юность” (Чернигов), Калинкови- 
чи, Гомель и “Каскад” ППО “ЧАЭС” (Славутич).

Результаты игр команды “Каскад":
“Каскад” (Славутич) — Речица-1 — 4:1,
“Каскад" (Славутич) — Гомель •— 6:2,
"Каскад” (Славутич) — СДЮШОР "Юность” Чернигов — 1:0,
“Каскад” (Славутич) — Калинковичи — 4:0,
“Каскад" (Славутич) — Речица-2 — 9:0.

Командные места распределились следующим образом:
1 место — СДЮШОР “Юность” (Чернигов),
2 место — “Каскад” (Славутич),
3 место — Речица-1.

. Лучшим игроком турнира признан воспитанник ДЮСШ ППО “ЧАЭС” Степанов Александр.
***

1 мая в Славутиче проводилась календарная игра чемпионата Киевской области по футболу 
высшая лига “Каскад" (Славутич) -  “Нива” (Мироновка), счет 2 : 1 ,  голы забили Шубенок Юрий, 
Меньшов Артем.

***

10 — 11 маяв Симферополе состоялось первенство Украины по Киокушинкай каратэ среди 
детей и юношей. В соревнованиях принимало участие более 290 юных спортсменов из 18 облас
тей Украины.

Чемпионами и призерами в своих возрастных группах и весовых категориях стали:
1. Макаров Богдан —■ 1 место ( 1991— 1992 г.р., до 35 кг);
2. Уханова Настя —  1 место ( 1991— 1992 г.р., до 35 кг);
3. Эрикайкин Никита — 1 место ( 1991— 1992 г.р., св. 45 кг);
4. Сухачев Максим —  2 место ( 1992— 1993 г.р., св. 40 к г );
5. Плугин Денис — 2 место ( 1989— 1990 г.р., до 40 к г );
6. Луговский Богдан —  3 место ( 1991— 1992 г.р., до 35 кг);
7. Беганцева Катя —  3 место ( 1989— 1990 г.р., св. 45 кг);
8. Мозговой Владислав — 4 место ( 1992— 1993 г.р., до 30 кг);
9. Таврин Ярослав—  4 место ( 1991— 1993 г.р., до 35 кг).

Сборная команда г. Славутича заняла I общекомандное место среди 22 коман — областных 
федераций УФКК и спортклубов Украины.

Тренер — Уханов Б.Н. (спортивный клуб “Славутич-КЭМПО”).
Поздравляем юных спортсменов с успешным выступлением на первенстве Украины 

Симферополь-2003"!
***

С 9 по 11 мая в Мозыре (Беларусь) проводился Международный турнир по футболу среди ре
бят 1991 года рождения. Участвовало пять команд — Мозырь-1, Мозырь-2, Рогачев, Калинковичи 
и “Каскад” НПО “ЧАЭС” (Славутич).

Результаты игр команды “Каскад”:
“Каскад” (Славутич) — Калинковичи — 8:0,

“Каскад" (Славутич) — Рогачев — 2:0,
“Каскад” (Славутич) —  Мозырь-2 — 9:0,
“Каскад” (Славутич) — Мозырь-1 — 0:3.
Командные места распределились:
1 место — Мозырь-1 ,
2 место — “Каскад” Славутич,
3 место — Рогачев.
Лучшим полузащитником Международного турнира признан воспитанник ДЮСШ ППО “ЧАЭС” 

(Славутич) Шапоренко Денис, лучшим защитником — Авдейчик Андрей.


